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Geacht college, 
 
Als samenleving zien wij ons geconfronteerd met de oorlog in Oekraïne. Het is heel goed dat het vorige 
college met enige voortvarendheid medio maart van dit jaar 4 locaties heeft gerealiseerd om Oekraïense 
vluchtelingen op te vangen. Eén van deze locaties is het voormalig schoolgebouw van het Dr. Knippenberg 
college aan de Nachtegaallaan in onze stad.    
 
Met alleen de realisatie van de locaties zijn we er echter niet. Het is van het allergrootste belang dat de 
vluchtelingen voor oorlogsgeweld op een kundige verantwoorde wijze begeleid worden, dat er voldoende 
toezicht is en dat kinderen onderwijs kunnen volgen en bovenal dat dit in een veilige omgeving kan zodat de 
vluchtelingen zich veilig kunnen voelen in een beschermde omgeving.    
 
Helaas bereiken ons en ik mag wel stellen, schokkende verhalen uit de directe omgeving van het voormalig 
Dr. Knippenberg college dat het juist hier ernstig aan schort.  
 
Waar het aan het realiseren van fysieke opvangplekken allemaal voor de wind ging, zo slecht lijkt de 
voorbereiding van de verdere invulling van de opvang te zijn verlopen. De mogelijke psychische hulpvragen, 
heersende waarden en normen van de vluchtelingen en taalbarrières blijken aan de voorzijde niet voldoende 
onderkend. Ons bereiken signalen van ernstige kindermishandeling, mensenhandel, drugshandel, 
diefstallen, uitbuiting, prostitutie en terreur in de directe omgeving. Daarnaast vinden er opzettelijk 
vernielingen aan het gebouw plaats. De problematieken zouden bij de betrokken zorginstellingen bekend 
zijn, maar hebben tot op heden tot geen enkele interventie vanuit deze instellingen geleid. Hierdoor is de 
situatie de afgelopen maanden alleen maar meer aan het verslechteren.  
 
Mede door capaciteitsproblemen heeft Jeugdzorg geen mogelijkheden om deze problemen adequaat aan te 
pakken. Hierdoor kunnen zogenaamde onder toezicht stellingen niet worden uitgevoerd met alle gevolgen 
van dien.   
 
Een zorgopgave is hierdoor helaas door falend beleid verworden tot een grote veiligheidsopgave. 
 
Een ander zorgpunt van de VVD is dat door de buurgemeente Nuenen op dit moment plannen worden 
gemaakt voor een veel grotere opvang van maar liefst 500 vluchtelingen aan de rand van Brandevoort. Het 
is van het allergrootste belang dat hier wel goed nagedacht wordt over gemeente overstijgende 
veiligheidsissues, begeleiding en onderwijs. We willen immers voorkomen dat hier dezelfde ongewenste 
situaties ontstaan zoals bij de opvang in het voormalig Dr. Knippenbergcollege omdat bij een dergelijke 
omvang van 500 vluchtelingen de problemen dan een heel stuk groter zouden kunnen worden. Dit met alle 
mogelijke gevolgen van dien.  
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Vragen:   
 

1. Bent u als college op de hoogte van deze problematiek? 
 

2. Waarom heeft u de raad niet over deze problematieken geïnformeerd en moeten wij dit via de 
omgeving vernemen?  

 
3. Wat heeft u als college gedaan om de situatie van de oorlogsvluchtelingen te verbeteren?  

 
4. Wat gaat u op korte termijn concreet doen om deze grote problemen aan te pakken en de 

leefsituatie naar een acceptabel niveau te brengen zodat vluchtelingen zich wel veilig kunnen voelen 
in een beschermde omgeving?  

 
5. Hoeveel politiecapaciteit is er beschikbaar om specifiek deze overlast aan te pakken? 

 
6. Wordt er nagedacht of zijn er wellicht al kwetsbare oorlogsvluchtelingen die dringende 

medische/psychische hulpverlening nodig hebben, overgeplaatst naar andere landen omdat daar 
wel specialistische zorgcapaciteit voor handen is en de taalbarrière daar in mindere mate speelt?     

  
7. Wanneer praat u ons als raad bij over de status van de vluchtelingenopvang in onze stad en alles 

wat hiermee te maken heeft?    
 

8. Wordt u als college voldoende betrokken bij de plannen van de gemeente Nuenen om een opvang 
van maar liefst 500 vluchtelingen te realiseren aan de rand van Brandevoort? 
 

9. Gaat u als college de opgedane ervaringen bij de vluchtelingenopvang in het voormalig Dr. 
Knippenbergcollege met het bestuur van de gemeente Nuenen delen, zodat zij hier ook lering uit 
kunnen trekken bij het maken van de plannen voor een opvang van 500 vluchtelingen? 

 
 
Wij zien graag uw reactie op korte termijn, maar nog belangrijker is dat de veiligheidsproblemen per 
ommegaande worden aangepakt omdat de veiligheid ernstig in het geding is. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
Serge van de Brug 
VVD Helmond 
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Antwoord van het college van burgemeester en wethouders: 
 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede: 
 
1. Bent u als college op de hoogte van deze problematiek? 
 

Het college is op de hoogte van het feit dat er soms individuele casuïstiek is op de opvang locatie. De 
zwaarte van de problematiek die u in uw inleiding schetst, komt niet overeen met de werkelijkheid. 
Gezien het gaat om een groep kwetsbare vluchtelingen uit oorlogsgebied met mogelijk (zware) 
traumatische ervaringen is het begrijpelijk dat deze moeilijke situatie stress en spanning opleveren. Maar 
de situatie is beheersbaar en we herkennen ons dan ook niet in het beeld dat u schetst. U gebruikt het 
woord terreur in uw vraagstelling en daar nemen wij nadrukkelijk afstand van. Bij de opvanglocaties zijn 
diverse partners en instanties betrokken. Zij ondersteunen en helpen mee indien vluchtelingen kampen 
met problemen, ook zij herkennen het door u geschetste beeld niet.  
 

2. Waarom heeft u de raad niet over deze problematieken geïnformeerd en moeten wij dit via de omgeving 
vernemen?  

 
De problematiek zoals door u gesteld is niet juist en derhalve is er geen aanleiding om de raad hierover 
te informeren. Zoals eerder vermeld doen zich inderdaad af en toe incidenten voor, maar de situatie is 
beheersbaar.   

 
3. Wat heeft u als college gedaan om de situatie van de oorlogsvluchtelingen te verbeteren?  
 

De vluchtelingen zijn vanaf het begin af begeleid in een de ontstane crisissituatie. Op de locaties zijn 
naast locatiemanagement, woonbegeleiders, tolken en beveiliging (24/7) aanwezig. Ze helpen bewoners 
met vragen en aspecten zoals; huisvesting, leefgeld, onderwijs, vrijetijdsbesteding, medische hulp, 
geestelijke gezondheidszorg en maatschappelijk werk, begeleiding richting werk et cetera. We doen als 
gemeente meer dan gemiddeld om deze kwetsbare doelgroep goed op te vangen. Daarbij werken we 
met diverse partners intensief samen zoals bijv. Politie, Veilig Thuis, GGZ en Raad voor de 
Kinderbescherming. Uw opmerking dat zorginstellingen geen enkele interventies plegen is onjuist.  
 

4. Wat gaat u op korte termijn concreet doen om deze grote problemen aan te pakken en de leefsituatie 

naar een acceptabel niveau te brengen zodat vluchtelingen zich wel veilig kunnen voelen in een 

beschermde omgeving?  

Er zijn op dit moment geen aanvullende maatregelen nodig om de leefbaarheid en veiligheid te borgen. 
We werken actief samen met alle partners om ervoor te zorgen dat vluchtelingen de hulp krijgen die zij 
nodig hebben.  

 
5. Hoeveel politiecapaciteit is er beschikbaar om specifiek deze overlast aan te pakken? 
 

De opvanglocaties in de stad zijn woonlocaties en worden ook als zodanig beschouwd. De politie levert 
wijkzorg, zoals in andere wijken en reageert met dezelfde prioriteit op spoedmeldingen als op andere 
plekken in Helmond. Hetzelfde geldt voor onze Boa’s. 

 
6. Wordt er nagedacht of zijn er wellicht al kwetsbare oorlogsvluchtelingen die dringende 

medische/psychische hulpverlening nodig hebben, overgeplaatst naar andere landen omdat daar wel 
specialistische zorgcapaciteit voor handen is en de taalbarrière daar in mindere mate speelt?     

 
Het locatiemanagement en de woonbegeleiders hebben dagelijks contact met de bewoners en spreken 
met hen over hun problemen. Indien de situatie daartoe aanleiding geeft wordt een beroep gedaan op de 
specialistische hulp. Tevens is er op de locatie (Oekraïens sprekend) psychologische begeleiding 
aanwezig. De mogelijkheid voor evt. psychologische hulp/opvang in andere landen maakt deel uit van 
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een evt. vervolgaanpak. In het verleden is 1 Oekraïense vluchteling vanwege individuele casuïstiek in 
overleg met diverse (zorg)partners ondergebracht in Polen. We hebben op dit moment geen signalen dat 
er vluchtelingen zijn waarvoor eenzelfde traject noodzakelijk is. 

  
7. Wanneer praat u ons als raad bij over de status van de vluchtelingenopvang in onze stad en alles wat 

hiermee te maken heeft?    
 

Zoals we zijn overeen gekomen tijdens de begrotingsbehandeling, gaan we in februari met de raad 
hierover in gesprek. 

 
8. Wordt u als college voldoende betrokken bij de plannen van de gemeente Nuenen om een opvang van 

maar liefst 500 vluchtelingen te realiseren aan de rand van Brandevoort? 
 

Ja, gemeente Helmond wordt betrokken bij de planvorming. 
 
9. Gaat u als college de opgedane ervaringen bij de vluchtelingenopvang in het voormalig Dr. 

Knippenbergcollege met het bestuur van de gemeente Nuenen delen, zodat zij hier ook lering uit kunnen 
trekken bij het maken van de plannen voor een opvang van 500 vluchtelingen? 

 
Ja, want we zijn als gemeente betrokken bij de planvorming. 

 
 
 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
 
Mevr. P.J.M.G. Blanksma-Van den Heuvel  H.J. de Ruiter 
burgemeester      secretaris 


